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Van de voorzitter

Terugblik 

De afgelopen 4 jaar maakte de SGP deel uit van het 

college van B&W in Ermelo. In het college had onze 

wethouder, Leo van der Velden, een brede portefeuille. 

Binnen zijn portefeuille zijn diverse positieve resultaten 

geboekt. Hierbij valt te denken aan de verbeterde 

kwaliteit van de openbare ruimte en het onderhoud van 

wegen en fietspaden. Op het gebied van duurzaamheid 

zijn er stappen gezet en het contact tussen de gemeente 

en ondernemers is verbeterd. Vanuit de fractie zijn er o.a. 

diverse initiatieven voor woningbouw ingediend bij het 

college. Op deze periode kijken we met dankbaarheid 

terug. 

Veel werk verzet 

De afgelopen tijd stond in het teken van de voorbereiding 

van de verkiezingen. Veel werk is er verzet. Door de 

campagnecommissie, fractievertegenwoordigers en het 

bestuur is er met grote betrokkenheid veel werk verzet.  

Van grote tot onopvallende zaken is alles tot in de puntjes 

verzorgd. Vanaf deze plaats hartelijk dank voor jullie inzet!  

Campagnedag 

Op D.V. 11 maart organiseert de SGP haar traditionele 

campagnedag. Voor de kandidaten op de kieslijst is er een 

boeiend programma en een dag vol ontmoeting voorbe-

reid. Vergezeld door Bert-Jan Ruissen, lid van het Euro-

Henry van Wingerden

pees Parlement namens de SGP, gaan ze op werkbezoek 

op verschillende locaties in Ermelo en Speuld. Daarbij 

krijgen diverse thema’s uit het verkiezingsprogramma 

deze dag aandacht. 

Belangrijke dagen 

Op D.V. 14, 15 en 16 maart zijn de gemeenteraadsverkiezin-

gen. Voor de gemeente Ermelo en haar inwoners drie 

belangrijke dagen voor de toekomst van ons dorp. De SGP 

heeft haar speerpunten uit het verkiezingsprogramma via 

diverse kanalen gepresenteerd. De slogan: “STEM IN 

VERTROUWEN VÓÓR ERMELO!” is steeds voor het 

voetlicht gebracht. Mogen we opnieuw op uw stem 

rekenen?   

Deze uitgave 

Tot slot, een greep uit de lezenswaardige artikelen van 

deze uitgave. De rubriek “uit de raad” biedt weer een 

nieuw inzicht op het raadswerk. Daarnaast is er een 

interview opgenomen met onze lijsttrekker, een artikel 

over rentmeesterschap in de vorm van duurzame energie 

en allerlei praktische informatie rondom de verkiezingen. 

Kortom, te veel om op te noemen.  

Ik wens u allemaal veel lees genoegen!
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Ter overdenking

Paulus roept op tot voorbede. Laten we niet denken dat 

het gebed onbelangrijk is, ook niet in deze aanlooptijd 

naar de verkiezingen toe. Het is veel belangrijker dan 

welke campagne dan ook. ‘Ik vermaan dan vóór alle 

dingen…’ zegt de apostel. Het is niet zomaar iets vrijblij-

vends waar het hier over gaat. De apostel spreekt met 

ambtelijk gezag. 

Wie moet die voorbede doen? Hij spreekt hier in de eerste 

plaats Timotheüs aan. In het achtste vers kunt u lezen dat 

hij eveneens spreekt tot anderen in de gemeente. Er ligt 

hier voor ieder een persoonlijke verantwoordelijkheid. De 

apostel noemt vier dingen: smekingen, gebeden, voorbid-

dingen, dankzeggingen. We vinden een zekere opklimming 

in deze vier woorden. Calvijn schrijft dat het niet zozeer 

gaat om de verschillen tussen deze woorden, maar hij 

leest hierin dat de apostel bijzonder aandringt. 

Voor wie moet er gebeden worden? Voor alle mensen. De 

kanttekenaren zeggen: ‘Dat is, voor allerlei mensen, van 

wat beroep of volk zij zijn, hoge of lage, gelijk dit woord 

‘alle’ dikmaals in Gods Woord voor allerlei wordt geno-

men’. Als het lidwoord ontbreekt in het Grieks, dan 

betekent het woordje ‘allen’ ‘allerlei’; allerlei soorten van 

mensen. De tekst betekent dus dat er gebeden moet 

worden voor je vrienden, maar ook voor je vijanden. Voor 

bekeerden en voor onbekeerden. Voor belangrijken en 

voor onbelangrijken. Voor gelovigen en ongelovigen. Voor 

koningen en onderdanen. Zo legt de apostel het ook zelf 

uit, en hij is de beste uitlegger van zijn eigen woorden. Als 

hij een voorbeeld geeft van alle mensen, zegt hij: ‘voor 

koningen en allen die in hoogheid zijn.’ Dan heeft hij het 

oog op allerlei hoogwaardigheidsbekleders binnen het 

Romeinse Rijk. Hoe vaak hebben wij voor de overheid en 

de degenen die ons vertegenwoordigd gebeden in de 

achterliggende periode? 

Waarom moeten deze gebeden gedaan worden?  ‘…

opdat wij een gerust en stil leven leiden mogen.’  Het gaat 

Ds. A. Schot, 
Nunspeet

Ik vermaan dan vóór alle dingen, dat gedaan worden smekingen, gebeden, voorbiddin-

gen, dankzeggingen voor alle mensen, voor koningen en allen die in hoogheid zijn, opdat 

wij een gerust en stil leven leiden mogen in alle godzaligheid en eerbaarheid. Want dat is 

goed en aangenaam voor God onzen Zaligmaker, Welke wil dat alle mensen zalig worden 

en tot kennis der waarheid komen.

1 Timotheüs 2:1-4
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ren onder allerlei soorten van mensen. God haalt Zijn 

kinderen uit: koningen en onderdanen, rijken en armen, 

vromen en goddelozen. En wat komt het de zaak van 

Gods koninkrijk ten goede als regeringsleiders tot kennis 

der waarheid komen. Daarom hebben wij ook te bidden 

voor onze overheid. Waarheid staat tegenover leugen. Als 

SGPers kennen we de waarheid. Maar alleen het beleven 

van de waarheid geeft een teer gebedsleven. Juist ook in 

de verkiezingstijd.

het hem er niet om er zelf beter van te worden. Ach, hoe 

vaak als wij het over het politieke leven hebben, verzan-

den wij in allerlei dingen die onze portemonnee aangaan. 

Daar kunnen we een hele avond over spreken. Maar het 

gaat hier over Gods koninkrijk. Gerust staat tegenover 

bedreiging van buitenaf. Stil ziet op rust van binnenuit. In 

alle godzaligheid en eerbaarheid...’ De kanttekenaren 

betrekken het woord ‘godzaligheid’ op de eerste tafel van 

de wet en eerbaarheid op de tweede tafel der wet. Het is 

goed en aangenaam voor God als Zijn wet mag functione-

WWW.LOOHORST.COM
Buitenbrinkweg 51, 3853 LV Ermelo - 0341 49 47 60 - ermelo@loohorst.com 

Bruinehorst 36, 6744 PB Ederveen - 0318 57 55 77 - ede@loohorst.com

WERK MET EEN GLIMLACH?! 

Wij maken het groen
en de buitenruimte 
waardevol!

Wij zorgen er voor, met….
• leuke collega’s
• uitdagend werk in groen en buitenruimte
• groeimogelijkheden voor iedereen
• BBL-opleidingsplekken op alle niveaus
• een mooie beloning

    Bel ons, mail ons, 
    of kom gewoon 
    even langs!
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Nieuw redactielid

Graag stellen we u 

voor aan Henrik van 

Driel die is toegetre-

den tot onze redactie.

Henrik volgt de 

Vwo-opleiding aan het 

Van Lodenstein- 

college in Amersfoort 

en is bijzonder 

geïnteresseerd in de 

politiek. Vooralsnog 

zal hij zich voornamelijk bezighouden met de verzorging 

van de advertenties waarmee hij Dirk-Jan van Dalfsen 

opvolgt, maar in voorkomend geval zal hij ook andere 

redactiewerkzaamheden voor zijn rekening nemen. Naast 

verjonging op de kandidatenlijst, dus nu ook bij de 

redactie!

We danken Dirk Jan voor zijn inzet en wensen Henrik veel 

enthousiasme en zegen toe.

Tijdrede

In verband met de coronamaatregelen kon de tijdrede die 

gehouden zou worden op 19 januari niet doorgaan. Deze 

is verzet naar DV donderdag 16 juni 2022.  Ook dan is de 

voorganger de eerwaarde heer A.J. van Wingerden. 

Nadere berichtgeving volgt.

Van de redactie

Henrik van Driel
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Gemeenteraadsverkiezingen

Politieke partijen

In onze gemeente doen de volgende partijen mee. 

BurgerBelangen Ermelo

• CDA

• ChristenUnie

• één-Ermelo

• Progressief Ermelo

• SGP

• VVD

De SGP heeft lijstnummer 5 gekregen.

Stembureaus 

U kunt in Ermelo stemmen in een stembureau naar keuze. 

De stembureaus zijn geopend tussen 07.30 uur en 21.00 

uur.

Op alle stembureaus zijn maatregelen genomen in 

verband met corona zodat u veilig kunt stemmen.

Op uw stempas vindt u het voor u dichtstbijzijnde 

stembureau.

Overzicht stembureaus

Alle stembureaus zijn toegankelijk voor rolstoel, rollator 

of scootmobiel. Op de stembureaus in het gemeentehuis 

Tekst: Maarten
van Leeuwen

en bij Proson zijn stemmallen met audio ondersteuning 

voor blinden en slechtzienden aanwezig.

Maandag 14 maart 2022 open van 07.30 uur tot 21.00 uur: 

• Gemeentehuis, Raadhuisplein 2

• RK De Goede Herder, Smidsweg 20

• Westerkerk, Oude Nijkerkerweg 4

Dinsdag 15 maart 2022 open van 07.30 uur tot 21.00 uur: 

• Gemeentehuis, Raadhuisplein 2

• RK De Goede Herder, Smidsweg 20

• Westerkerk, Oude Nijkerkerweg 4

Woensdag 16 maart 2022 open van 07.30 uur tot 21.00 uur:

• Maranathakerk, Sparrenlaan 4

• Baanveger, IJsbaan 45

• RK De Goede Herder, Smidsweg 20

• CGK De Voorhof, Frederik Hendriklaan 11

• Wethouder Balverszaal, Volenbeekweg 51

• Sporthal Triade, Amanietlaan 9

• Gemeentehuis, Raadhuisplein 2

• Sportcentrum Calluna, Herderlaan 51

• SMBD Speulderbrink, Garderenseweg 205

In dit nummer van de Johannes Calvijn veel aandacht voor de op DV 14, 15 en 16 maart 

2022 te houden gemeenteraadsverkiezingen. Hierbij wat praktische informatie. Afkom-

stig van de internetpagina van de gemeente Ermelo waar u alle informatie vindt die 

nodig is.
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• Rehobothkerk, Dirk Staalweg 43

• De Oude School ’s Heerenloo, Witteland 4

• Westerkerk, Oude Nijkerkerweg 4

• Sportzaal Dindoa, Watervalweg 170

• Ons Huis, Zeeweg 100

• Proson restaurant bon appétit, Paul Krugerweg 43

Veilig stemmen in verband met corona

Op alle stembureaus zijn maatregelen genomen in 

verband met corona zodat u veilig kunt stemmen:

Er zijn duidelijke looproutes.

Er staat een gastheer/gastvrouw klaar om u te begeleiden 

naar het stembureau.

Tussen u en de stembureauleden staan kuchschermen.

U ontvangt een nieuw rood potlood om te stemmen. U 

mag dit mee naar huis nemen. Er zijn voldoende middelen 

om te desinfecteren aanwezig.

U neemt uw eigen mondkapje mee en draagt deze in het 

stembureau.

Stempas

Uiterlijk op 2 maart ontvangt u op uw huisadres een 

stempas. 

Om te kunnen stemmen hebt u uw stempas, identiteits-

bewijs en een mondkapje nodig.

U kunt op elk stembureau binnen de gemeente stemmen. 

Iemand anders machtigen

Iemand anders machtigen

Als u zelf niet kunt of wilt stemmen, kunt u iemand anders 

voor u laten stemmen.

De persoon die voor u gaat stemmen, noemen we de 

gemachtigde.

U kunt alleen iemand machtigen die zelf ook in Ermelo 

mag stemmen tijdens de gemeenteraadsverkiezingen.

De gemachtigde mag in totaal 3 keer stemmen: 1 keer 

voor zichzelf en maximaal voor 2 anderen.

De gemachtigde moet deze stem(men) tegelijk met zijn 

eigen stem uitbrengen.

Beeld: ©Kiesraad / Phil Nijhuis

Breng uw stem uit op 

nummer 1 van lijst 5!!!



10 Johannes Calvijn maart 2022

MÉÉR DAN 5.000 M2 HOUT! 

Leeden
Kawoepersteeg 33, 3853 LE Ermelo •  Tel. 0341-552975
ermelo@vanderleedenhout.nl • www.vanderleedenhout.nl

VERANDA/
BLOKHUT

KOZIJNEN
OP MAAT

HOUT

PLAAT-
MATERIAAL

DEUREN

IJZERWAREN

SGP: Tot welzijn van héél het volk
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Alle voorbereidingen voor de gemeenteraadsverkiezingen zijn in volle gang. Wellicht 

heeft u de borden langs de weg ook al zien staan met de oproep om op D.V. 14, 15 en 16 

maart 2022 uw stem uit te brengen.  In aanloop naar deze Gemeenteraadsverkiezingen 

staat in dit artikel de lijsstrekker van de SGP in Ermelo, Leo van der Velden, centraal. We 

hebben afgesproken in het nieuwe Gemeentehuis in Ermelo. 

Interview met lijsttrekker
Leo van der Velden: 

‘’Ik houd ervan persoonlijk met
mensen in contact te zijn.’’

Als redactie, eerste 5 leden van de kandidatenlijst, de 

fractie en het bestuur zijn we al eerder samengekomen in 

het gemeentehuis voor een fotosessie. We kregen die 

ochtend ook een rondleiding door Leo van Velden in het 

gemeentehuis van Ermelo.

Als een echte Menno de Bruyne, “alleen het petje 

ontbreekt nog”, gaf hij deze rondleiding en enthousiast 

vertelde hij over de verbouwingen en dergelijke achter-

grondinformatie. 

‘’Dit huis is van iedereen’’, hiermee bedoelt Leo het 

Tekst Beppie Vliek en Nellize Donkersteeg (Nellize ook de foto’s)
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gemeentehuis waar hij de uitnodiging neerlegt dat 

iedereen hier welkom is en langs mag komen voor een 

bezoekje. Zoals we weten is Leo van der Velden naast zijn 

lijsttrekkerschap voor de SGP, als wethouder van de 

Gemeente Ermelo werkzaam. Hij maakt onderdeel uit van 

het bestuur van college van B&W. 

We gaan in gesprek over zijn privéleven, zijn rol als 

wethouder en lijsttrekker.

  

Privéleven

We vragen u iets te vertellen over uw privéleven. Hierbij 

denkend aan uw jonge jaren en familie:

‘’Ik ben de jongste van 6 kinderen, geboren in 1973. We 

hebben een heerlijke jeugd gehad hier rond deze plek. Ik 

kan me nog herinneren dat ik hier bij kwekerij Koppe met 

mijn broers liep te struinen, voordat dit gemeentehuis hier 

stond. Achter de brommer van mijn broer op de slee zat en 

met de hond wandelde. Later werd dit een bouwplaats voor 

dit gemeentehuis. Samen met andere vriendjes uit het dorp 

liepen we op zo’n beetje elke bouw in het centrum. Alle 

winkeliers woonden boven de winkel en hadden kinderen 

van mijn leeftijd. Van Bennekom, van der Put, Lieman, 

Zuidam, Leene, Janse, van Zijl, Jonker en Paulus.  Waar 

gebouwd werd en zand was waren wij. Toen kwam de Enk, 

dat was net een kasteel voor je gevoel, met allemaal 

vertrekken (nu winkels en woningen). Daarna gingen ze het 

parkeerterrein aanleggen. Dat was één grote zandbak. 

Zandkastelen bouwen en met water bezig. We deden niets 

verkeerds maar we wisten uiteraard wel waar na 4 uur het 

hek open kon.

Ik houd ervan persoonlijk met mensen in contact te zijn. 

Met Nieuwjaarsdag duurde een wandelingetje door het 

centrum zomaar 2,5 uur. 

Ik ben hier om de hoek geboren in de Stationsstraat. Nu 

wonen 2 van onze zonen daar. Mijn opa en oma komen uit 

Poederoijen, het zuidelijkste puntje van Gelderland, meer 

het Brabantse. Zo’n 100 jaar geleden zijn ze via Utrecht in 

Ermelo neergestreken. Mijn oma was de drijvende kracht en 

is hier vanuit huis begonnen met te verkopen waar behoef-

te aan was in die crisistijd, dekens, lakens, ondergoed. De 

woonkamer werd ‘De Ster’, heel lang dé kledingwinkel in de 

Stationsstraat.  

Ook wij wonen met onze 2 thuiswonende dochters met veel 

plezier in het centrum van Ermelo. Op de plek waar mijn 

opa en oma ook woonden toen mijn ouders trouwden en 

mijn vader de winkel overnam. Inmiddels woont mijn 

moeder op de hoek Rietlaan/Stationsstraat. Ook onze 2e 

zoon woont (elders) in de Stationsstraat, best heel bijzon-

der!  Die centrumgeluiden heb ik gewoon nodig. Winkelkar-

retjes van Aldi vroeger, nu het verkeer; laden, lossen. Met 

daarnaast wel een heerlijk stukje privacy.’’

En is er nog tijd voor ontspanning?

“Door mijn werk doe ik al heel veel leuke dingen. Vanaf 2018 

werk ik nog 1 à 2 dagen per week als ondersteuner van de 

keukenzaak, Dit naast de 4 dagen als wethouder. Van de 

omschakeling geniet ik enorm en het helpt me om niet in de 

sleur te raken. Als we er echt even uit willen, gaan we het 

Spreekkamer gemeentehuis
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liefst naar de bergen, Oostenrijk, Duitsland of Limburg. Daar 

vind ik de natuur heel mooi. De laatste jaren zijn we ook 

voor diverse projecten op de Antillen geweest. De wekelijk-

se rustdag is daarbij onmisbaar”

 

Achtergrondinformatie van de wethouder 

Hoe heeft u de afgelopen jaren het wethouderschap 

ervaren?

“De afgelopen vier jaar waren niet zonder zorgen maar 

vooral gevuld met heel veel dingen waar we ontzettend blij 

mee zijn. Zelf heb ik nooit kunnen denken dat ik wethouder 

zou worden. In 2010 werd ik raadslid en nu sinds 2018 al 

weer werkzaam als wethouder. Belangrijk detail: Vanaf dag 

1 tot vandaag hebben wij als wethouders en gemeentese-

cretaris een ontzettend goede samenwerking gehad, de 

resultaten zijn hier het product van.

Door mijn ervaring in het bedrijfsleven verloopt het contact 

met het bedrijfsleven soepel met recent als gevolg dat we 

als gemeente Ermelo in 2 jaar van plek 42 naar plek 9 zijn 

gestegen als MKB vriendelijkste Gelderse gemeente’’

 

Hoe gaat de gemeente om met het (belasting)geld van de 

inwoners ?

‘’Ermelo heeft een enorm en divers grondgebied voor een 

gemeente van 28.000 inwoners, we schaken op zoveel 

borden tegelijk. Ja, geld is belangrijk en beheersbaarheid 

van kosten daar kijken we zeker naar. Een voorbeeld is 

‘’Molen de Koe’’ die draait helemaal zelfstandig! Iedereen 

vindt wel dat de gemeente het voor minder moet doen, 

maar zodra we ergens één hapje uit willen nemen vindt de 

politiek bijna direct dat dat niet kan. Bijvoorbeeld dat je 

zegt: ‘Sfeer en beleving van een theater hoort niet per 

definitie in een gemeentehuis. Dit kan ook in hotel ‘De 

Heerlickheijd’ deze heeft een prachtige theaterzaal. Daar 

zou je het beter kunnen onderbrengen.’ Dan kan er ook nog 

een overnachting bij aangeboden worden, maak het 

commercieel. Als het echt van de samenleving is, met 

sponsors en vrijwilligers, zou het, los van de gemeente, ook 

heel goed kunnen functioneren. Toch is de meerderheid van 

de gemeenteraad niet voor dergelijke oplossingen en blijven 

we met de kosten zitten. Een ander mooi voorbeeld is het 

Diaconaal platform. Dat is van de Ermelose kerken. Zij 

pakken echt samen hun rol, daar gebeurt zoveel goeds, heel 

anders dan 20 jaar geleden vermoed ik.

Als iemand met een megaplan komt en je weet niet of de 

financiële polsstok lang genoeg is of een ander die op dat 

gebied heeft laten zien wat er kan maakt dat wel verschil. 

Wat is goed voor Ermelo? Maar nogmaals: iedereen krijgt de 

kans. Ook binnen de gemeente; we zijn een toekomstgerich-

te, toekomstbestendige, transparante en open organisatie.
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SERVICE&
KWALITEIT

• VERKOOP EN LEASE VAN NIEUWE EN GEBRUIKTE AUTO’S

• COMPLEET ONDERHOUD AAN ALLE MERKEN  

• SCHADEAFWIKKELING  

• ONDERHOUD VAN UW LEASEAUTO 

• CARWASH 

• TANKSTATION 

• BROODJESCORNER

LOKHORSTWEG 3, ERMELO                                     (0341) 561020                                                         AUTOBEDRIJFSCHOUTEN.NL
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Leo is zeer te spreken over de mentaliteit van de Erme-

lo-er en hij is royaal in het opsommen:

“Ze zijn niet voor één gat te vangen, creatief in oplossingen, 

hebben veel werklust, er is een groot midden met een klein 

conservatief en progressief deel erom heen, dit zorg ook 

voor de nodige diversiteit. Zorg voor elkaar is hier een 

gegeven, iedereen kan meedoen naar gelang zijn/haar 

capaciteit. Voor iedereen is er wel een plekje, of je nu zorg 

nodig hebt, toerist bent of ondernemer, heel breed. In 

Ermelo is echt iedereen welkom en voelt bijna iedereen zich 

snel thuis!”

Wat is je het meest bijgebleven als wethouder de afgelo-

pen 4 jaar?

‘’We zijn als college van B&W transparant en kunnen 

iedereen uitleggen wat we aan het doen zijn voor de 

toekomst van Ermelo. Ook al zijn we gewoon mensen met 

fouten en gebreken. We zijn actief en laten geen enkel 

dossier in de kast liggen. Met het 50-jarig bestaan van 

Ermelo ronden we een halve eeuw af en richten onze blik op 

de toekomst. In het verleden werd er soms 4 jaar niets met 

een dossier gedaan, dat behoort gelukkig tot het verleden. 

Én er worden geen nieuwe langlopende dossiers gecre-

eerd.’’

De rol als lijsttrekker

Een dubbele rol voor u als wethouder en lijsttrekker:

‘‘Dan moet je de rollen goed gescheiden houden. En dat is 

soms ook lastig dat je 2 petten op hebt, je bent in dienst van 

de samenleving en voor een deel met de toekomst van je 

partij bezig. Op een verkiezingsavond ben je gericht op de 

toekomst van je partij en in het werk als wethouder heb je 

je aan het coalitieakkoord en de collegebesluiten te houden.

De voorbereidingen voor de verkiezingen zijn in volle gang. 

De groei die we de afgelopen jaren hebben mogen zien is 

natuurlijk niet vanzelfsprekend. Achter de schermen wordt 

al veel gedaan. Vele uitingen lopen via socialmedia. Persoon-

lijk ontmoeten en bezoeken afleggen, dat heeft een 

meerwaarde wat we nooit voldoende op waarde hebben 

geschat, maar juist in deze 4 jaar is dat lastig geweest en 

besef je nu pas hoe belangrijk dat is.

Wanneer we terugkijken wat de SGP fractie allemaal 

gedaan heeft deze periode, bijvoorbeeld Pieter Stam in zijn 

degelijke stijl en met name op ruimtelijke ordeningsgebied 

al voor elkaar heeft gekregen, dan zouden we wel naar 4 

zetels kunnen. De SGP is heel organisch georganiseerd en 

heeft een fundament, dat is het geheim! Het vertrekpunt is 

bij iedereen gelijk. Uiteraard moeten we oppassen dat we 

ook weer niet te euforisch worden. Wanneer iets niet gaat 

zoals je graag zou willen of het spoort loopt dood kan ik het 

inmiddels prima even loslaten. In vertrouwen dat er Een 

boven staat die alles in dit leven leidt, maar wel op Zijn tijd 

en wijze en zonder dat hij ons daarbij nodig heeft, Vertrou-

wen met een hoofdletter!

‘‘Ik zou niet weten hoe ik mijn rol zou moet vervullen als ik 

dat fundament niet zou hebben. Daarbij hoop ik ook dat de 

achterban ook in vertrouwen naar ons wil kijken.’’

Wilt u de lezers nog iets persoonlijks meegeven?  

‘‘Ja,’ in vertrouwen’ is de verkiezingsslogan van de SGP en 

daar wil ik graag lijstrekker voor zijn. Ik hoop dat mensen 

zich minder door de waan van de dag laten leiden en meer 

door de leefregels uit Gods Woord. Die hoofdlijn is helder.’’

Na een fijn gesprek van bijna twee uur nemen we afscheid 

van elkaar. Wij willen Leo van der Velden hartelijk danken 

voor de enthousiaste beantwoording van onze vragen 

maar wensen hem bovenal Gods zegen toe voor zijn werk 

als wethouder van de Gemeente Ermelo, als lijstrekker 

maar ook in zijn persoonlijk leven.
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De jongste kandidaat

Wie is Hans Gerald? 

Ik ben Hans-Gerald Roestenburg, 20 jaar. Momenteel zit ik 

in het 4e studiejaar van de opleiding tot leraar Basisonder-

wijs bij Driestar Educatief in Gouda. De studie gaat 

voorspoedig, zeker als je het bekijkt in het licht van de 

coronacrisis waarin veel studenten uitvallen of uitlopen 

met hun studie. Ik ben dankbaar voor het feit dat ik met 

betrekkelijk weinig belemmeringen door kan gaan met 

zowel studie als stages. Het fysieke contact met andere 

studenten is iets wat ik mis.

Belangstelling voor (SGP) politiek?

Enkele maanden voor mijn 18e verjaardag werd ik 

benaderd door een lid van het bestuur van de kiesvereni-

ging. Hij vroeg mij of ik wellicht belangstelling had om 

eens een vergadering van alle geledingen bij te wonen. Ik 

had destijds nog niet zo’n sterke politieke interesse, maar 

ik besloot toch mee te gaan naar de vergadering. Tijdens 

die eerste vergadering ontmoette ik de leden van het 

bestuur, de fractie en de redactie. Ik werd aan het einde 

van die avond benaderd door de redactie van het blad 

Johannes Calvijn met de vraag of ik iets voor het blad zou 

willen betekenen. Ik stemde in om eens een bespreking 

bij te wonen. Omdat na die eerste avond mijn interesse 

voor het politieke werk gewekt was, besloot ik me aan te 

sluiten bij de redactie. Vanuit deze hoedanigheid kon ik de 

Tekst: Gerda van Leeuwen

Ter voorbereiding op de a.s. gemeenteraadsverkiezingen leek het de redactie goed om 

een interview te houden met de jongste kandidaat van de SGP-lijst. Onze partij spreekt 

immers ook heel veel jongeren aan, bijvoorbeeld gelet op de grootte van de jongerenaf-

deling van de landelijke SGP. Hans-Gerald staat op plaats vijf van de kieslijst van SGP 

Ermelo voor de verkiezingen van maart 2022.

Hans Gerald Roestenburg (foto v.d. Wal)
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sociale media bijhouden voor de SGP in Ermelo en 

tegelijkertijd stukje bij beetje meer te weten komen over 

het reilen en zeilen binnen de partij.

De belangstelling voor de politiek werd steeds groter. Dit 

kwam onder andere door vele gesprekken met een goede 

vriend die elders in dit land fractiewerk doet voor de SGP. 

Er kwam een moment dat ik door de fractie van de SGP in 

Ermelo werd uitgenodigd om eens een vergadering bij te 

wonen. Ik zag hier gelijk mogelijkheden om nog actiever 

te kunnen zijn op de sociale mediakanalen van de SGP hier 

ter plaatse. Na deze eerste fractievergadering voelde ik 

dat ik me meer wilde gaan inzetten voor de SGP-fractie. 

Het gevoel zo dicht ‘bij het vuur’ te zitten, geeft nog altijd 

voldoening. Sinds die tijd bezocht ik zowel fractie- als 

redactievergaderingen. 

Heb je nog andere interesses?

Ik heb een brede interesse. Foto- en videografie zijn 

bijvoorbeeld dingen waar ik mijn vrije tijd graag mee vul. 

Ik merkte dat ik deze interesse ook kon inzetten bij mijn 

werk in de fractie en redactie. Het was eind 2020 mogelijk 

om meer met deze interesse te gaan doen naast mijn 

schoolwerk. Het werd echter steeds moeilijker om beide 

te combineren met privé, school en ander werk. Zodoen-

de besloot in mei 2021 te stoppen met het redactiewerk 

en enkel nog te focussen op het fractiewerk. Ik mag daar 

momenteel de rol van steunfractielid vervullen.

Toekomst?

Voor de verkiezingen in maart 2022 mag ik op plek 5 van 

de SGP-kieslijst in Ermelo staan. Mijn interesse ligt vooral 

bij de sociale thema’s. Ik vind het belangrijk dat ook de 

jeugd betrokken wordt bij de politiek én vertegenwoor-

digd wordt door de politiek. Het is belangrijk dat het 

conservatief christelijke geluid blijvend kan worden 

verspreid. Daarbij is de Bijbelse boodschap mijn leidraad 

en naar mijn mening goed voor de hele Ermelose samen-

leving. Graag zou ik mij in lijn met het gedachtegoed van 

de SGP verder in willen zetten voor onze partij in Ermelo. 
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Het thema duurzaamheid is niet meer weg te denken uit 

de samenleving. Als we denken aan de gevolgen die we 

zien in de natuur, door klimaatverandering, dan is er echt 

noodzaak om ‘te verduurzamen’. Denkend aan de zeer 

hevige regenval in Limburg, België en Duitsland in 2021, 

maar ook denkend aan de vele bosbranden wereldwijd, 

het smelten van ijskappen en gletsjers, en ga zo maar 

door, dan vormt dit nog maar een klein lijstje van de 

gevolgen van de klimaatverandering. Deze klimaatveran-

dering lijkt vooral veroorzaakt te worden door CO2 

uitstoot, en om die CO2 uitstoot tegen te gaan komt het 

thema duurzaamheid vooraan op vele agenda’s! 

Ondertussen is het ook een thema dat voor velen 

ondertussen deels al gerealiseerd is in uw huis of in uw 

mobiliteitsvraagstuk! Ik schat in dat er maar weinigen zijn 

die niet in enige mate aan duurzaamheid doen. Alleen al 

de overstap van de gloeilamp naar een Ledlamp is een 

goed voorbeeld. Anderen gaan verder en hebben 

bijvoorbeeld zonnepanelen laten installeren, of rijden met 

een elektrische auto. De duurzaamheid gaat ondertussen 

zover dat ook in de scheepvaart en in de luchtvaart 

serieus gewerkt wordt aan alternatieven, zoals b.v. 

motoren op waterstof en elektrisch aangedreven 

motoren. 

Gesprek

We hebben over de situatie in Ermelo via Teams een 

gesprek met Marcella van Wagensveld projectleider 

Wonen en Duurzaamheid van de gemeente. Daarbij bleek 

dat Ermelo veel aan duurzaamheid doet!

Marcella is functioneel eindverantwoordelijk voor 

projecten op het gebied van Wonen en Duurzaamheid, de 

ambtelijk opdrachtgever is de heer A. Weststrate, 

algemeen directeur bij de gemeente Ermelo en aan de 

gemeenteraad. Een onderdeel van het takenpakket is 

kennisdeling met de raad. Daarbij geven politieke 

zienswijzen en vragen uit de raad verdieping waardoor 

plannen en maatregelen nog beter ‘aansluiten’ bij de 

behoeften van Ermelo. 

Ermelo duurzaam; 
vraag of antwoord? Tekst 

Peter Hoogendijk

Foto: gemeente Ermelo

Marcella van Wagensveld (foto Marcella)
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Raadsvisie

Als het gaat over het duurzaamheidsplan voor de 

gemeente Ermelo dan blijkt dat dit wordt opgehangen 

aan de Raadsvisie Klimaat van 2009. Dit document bevat 

zeven pijlers, onder andere: Gemeente als voorbeeldfunc-

tie, Duurzame Mobiliteit, etc. In het eerste kwartaal 2022 

moet worden bekeken of de ambities en doelstellingen 

voor duurzaamheid moeten worden herijkt. 

Zowel voor particulieren als bedrijven bevat het vraagstuk 

rondom energie drie pijlers: 

1) het naar beneden brengen van de behoefte, 

2) het duurzaam opwekken van energie en 

3) de opslag voor korte en lange termijn (bijvoorbeeld van 

batterijen en waterstof). 

Deze drie pijlers hebben de komende jaren de gezamenlij-

ke aanpak en aandacht nodig om vooruitgang te boeken. 

Dit betekent het opbouwen van een nieuw energiesys-

teem. De eerste twee pijlers zijn binnen het huidig denken 

over energie al aardig ingebed. Door de problemen op het 

energienetwerk komt er nu steeds meer aandacht voor 

de derde pijler; de korte en lange termijn opslag van 

energie.

Voor particulieren is er een aantal aandachtspunten zoals: 

isoleren en bewustwording (b.v. folie achter de CV-ele-

menten, verlichting). Ook de industrie krijgt de nodige 

aandacht; momenteel loopt er bijvoorbeeld een project 

verduurzaming bedrijventerrein Veldzicht. Dit is een 

project dat de gemeente in samenwerking met de 

bedrijven aldaar en Stichting Energieke Regio (Ernon) 

runt om met elkaar de huidige en toekomstige energiebe-

hoefte te inventariseren en om gezamenlijk te komen tot 

een plan van aanpak. De rol die de gemeente Ermelo 

hierin speelt bestaat voornamelijk in het aanjagen en 

faciliteren voor het gezamenlijk ‘bedenken van oplossin-

gen’. Als projectleider is Marcella contactpersoon voor de 

verschillende betrokken partijen. Vanuit die hoedanigheid 

heeft ze ook regelmatig contact met de betrokken 

wethouder, Leo van der Velden.  

 

Wijk van de Toekomst

Voor Ermelo is de ‘Wijk van de Toekomst’ (Ermelo West) 

ook een belangrijk project. Daarin wordt gekeken hoe de 

wijk aardgasvrij kan worden. Verder heeft hier het 

transitieplan ‘Warmte’ een belangrijke plaats. Er wordt 

bijvoorbeeld concreet samengewerkt met partijen aan de 

ontwikkeling van een warmtepomp en hybride systemen 

– die vooral kostentechnisch zeer interessant zijn en voor 

een significante reductie van CO2 uitstoot zorgen. Deze 

zijn nog niet zo duurzaam als de bekende ‘warmtepomp’ 

maar wel beter haalbaar en betaalbaar voor bewoners en 

daardoor een mooie tussenstap. Ermelo heeft een 

De gemeente Ermelo heeft twee van deze Renault Zoe auto’s 
gekocht voor eigen gebruik en verhuur. © Renault

Foto: Veluwe duurzaam
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subsidie van 4,4 miljoen euro ontvangen voor de uitvoe-

ring van plannen in de Wijk van de Toekomst. Naast een 

deel dat wordt gebruikt bij isolatie van woningen wordt 

er nu ook gekeken of de subsidie ook voor hybride 

oplossingen kan worden ingezet. 

(Regionale) samenwerking

Binnen de regio wordt samengewerkt op het gebied van 

duurzaamheid en klimaat met de gemeenten Elburg, 

Ermelo, Harderwijk, Hattem, Nunspeet, Oldebroek en 

Putten. Hiermee zijn we onder andere ook gezamenlijk 

opdrachtgever van het energieloket, ‘Veluwe Duurzaam’ 

(www.veluweduurzaam.nl). Dit digitale portaal, is de plek 

waar bewoners bijvoorbeeld informatie kunnen halen 

over het verduurzamen van hun woning of welke 

maatregelen gesubsidieerd zijn. Denk bij het laatste aan 

het plaatsen van een regenton of het vergroenen van de 

daken.  Samen met de andere gemeenten, het water-

schap en de provincie is hard gewerkt aan de regionale 

Energie strategie RES 1.0. Hierin staat beschreven welke 

energiebronnen er aanwezig zijn en op welke grootschali-

ge energieopwekkers wordt ingezet, zoals windmolens 

en zonnepanelen op daken. 

Bij de samenwerking met de regio speelt ook het belang-

rijke aspect van ‘twee weten meer dan één’. En hierin ook 

efficiëntie van het delen van kennis en daarmee ook het 

delen/verlagen van kosten! In die samenwerking met 

andere gemeentes wordt ook met energiemaatschappij-

en gewerkt, b.v. met Liander. Ook wordt er nauw 

samengewerkt met UWOON, de woningcorporatie. 

Interessant is te zien dat UWOON-koploper is in de 

corporatiesector als het gaat over het terugdringen van 

het energieverbruik van woningen. Hiervoor hebben zij de 

6e prijs gehaald bij de duurzaamheidsprijs 2021. Duidelijk 

is dat verduurzamen economisch erg lastig is, het is niet 

door te belasten aan de huurders, maar UWOON weet dit 

in goede samenwerking met de huurders toch te realise-

ren. Naast de topprioriteit namelijk het uitbreiden van 

heet aantal sociale huurwoningen in de komende 10 jaar. 

  

Ontwikkelingen

Wat de ontwikkeling van Ermelo betreft over een periode 

van grofweg vijf jaar, stelt Marcella dat Ermelo absoluut 

een vooruitstrevende gemeente is. De vraag beantwoor-

dend waar de vooruitgang dan in ligt, komt naar voren 

dat Ermelo qua energieopwekking via zonnepanelen op 

nummer 1 staat in Gelderland en op nummer 13 in 

Nederland. Wat windenergie betreft heeft Ermelo in 2017 

partijen uitgenodigd. Twee principe verzoeken zijn 

ingeleverd, waarvan er één positief is beoordeeld. Deze 

initiatiefnemer is nu bezig de ruimtelijke procedure voor 

te bereiden. Momenteel heeft Ermelo twee zonnevelden, 

waarvan één aan de Schaapsdijk. Een zonneveld is 

makkelijker te realiseren dan een windmolenpark en 

vooral ook, het is minder kostbaar. Maar bij de beoorde-

ling waar en hoe een zonneveld te plaatsen wordt veel 

breder gekeken dan enkel naar de €’s, er wordt b.v. ook 

gekeken naar het effect op de ruimtelijke ordening, 

omwonenden, etc. 

Zonneveld Schaapsdijk
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Qua verdere ontwikkeling van en in Ermelo, kan Ermelo 

niet op het warmtenet worden aangesloten, vanwege de 

grote spreiding van bewoning en industrie in Ermelo. 

Ermelo heeft hoge ambities, die zich vertalen naar het 

aanbrengen van zonnepanelen op daken en het onder-

zoeken van mogelijkheden voor grootschalige windop-

wekking maar de gemeente kijkt ook naar zichzelf. Dit 

blijkt ook wel uit b.v. de verbouwing van het gemeente-

huis dat nu verwarmd wordt door middel van een WKO 

(warmte koudeopslag) installatie en waar alleen bij 

extreme kou de gaskraan nog nodig is.  Ook maken we 

gebruik van elektrische auto´s Het industrieterrein 

Kerkdennen is al flink aangepakt en ook hierbij zijn 

duurzaamheid en klimaat ‘sleutelwoorden’. 

Een van de belangrijke doelstellingen voor Ermelo is de 

CO2-reductie waarbij dit wel betaalbaar en haalbaar moet 

zijn voor de gemeente, samenwerkende partijen en de 

bewoners! Wat Ermelo zelf betreft is natuurlijk het aspect 

van het welbevinden van haar inwoners van groot belang. 

Welbevinden door de zorg met elkaar voor verduurza-

ming, waar we met elkaar aan moeten werken. Een aantal 

opties is al genoemd, isolatie van woningen, isolatie 

achter verwarmingselementen, aanplant van bomen en 

begroeiing, plaatsen van bankjes onder die aangeplante 

bomen. Eigenlijk; het duurzamer en ook prettiger maken 

van de woonomgeving!

De vraag wat Ermelo de komende jaren gaat doen, 

oftewel; welke doelstelling heeft de gemeente zichzelf 

opgelegd, wordt beantwoord met de melding dat eerder 

door de gemeenteraad is gesteld dat Ermelo in 2030 

energieneutraal en in 2035 klimaatneutraal wil zijn. In 

2022 wordt gekeken of de gemeenteraad deze doelstellin-

gen wil vasthouden! Ermelo heeft concrete doelen, de 

website van de gemeente geeft daar duidelijke en 

concrete informatie over. Eén onderwerp:

De CO2 prestatieladder. Hiermee krijgt de gemeente inzicht 

in de eigen CO2-uitstoot. Door CO2-uitstoot warmt de aarde 

op, wat klimaatverandering tot gevolg heeft. Daarom stelt 

de gemeente doelen en neemt zij maatregelen om deze 

uitstoot te verminderen. De gemeente is gecertificeerd op 

niveau 3 van de CO2-prestatieladder. De CO2-uitstoot van de 

gemeente Ermelo wordt op basis van de volgende zaken 

geïnventariseerd: Wagenpark, Openbare verlichting, 

Vastgoed, Zakelijk vervoer, Gemeentelijke huisvesting

Doelstelling

De gemeente wil in 2030 energieneutraal en in 2035 

klimaatneutraal zijn. Dat doen we door bijvoorbeeld de 

verbouwing van het gemeentehuis, het gebruik van LED 

voor de openbare verlichting, minder gebruik van belasten-

de brandstof en het gebruik van elektrische dienstauto’s. 

Ondertussen gaat ons gesprek verder over hoe de 

gemeente de communicatie naar de burger voert; want; 

mag ik gewoon nog stoken in mijn open haard, en wat 

doet de gemeente nu concreet aan ‘bewustmaking’ over 

de beruchte CO2 uitstoot? Veel communicatie vindt plaats 

via de website van de gemeente, en via Veluwe Duur-

zaam, het energieloket voor de bewoners. Regelmatig 

komen er vragen binnen over houtstook. Hierover 

informeren wij de burgers over het gebruik van een open 

haard, en gebruik van houtsoorten daarvoor en ook 

gebruik van verfloos hout, etc. Het is wel heel duidelijk 

dat alles wat aangepakt wordt en moet worden, een 

gezamenlijke actie is en moet zijn. Gezamenlijk, namelijk 

van gemeente, inwoners en bedrijven; alleen dan kan het 

resultaat opleveren. 

De doelstelling die gesteld wordt, is een soort van 
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‘doorgeschoven’ regel, nl. vanuit de landelijke overheid, 

via de provinciale overheid naar de gemeentelijke 

overheid. Ermelo lijkt met regelmaat de leiding te nemen 

in brede duurzaamheids- en klimaatvraagstukken. Op 

basis van de input van de landelijke en provinciale 

informatie, komt er ook informatie over de subsidiemoge-

lijkheden. Die subsidies bieden de mogelijkheid van 

onderzoeken en inzet van mensen. Expertises worden 

ook gedeeld om de subsidieaanvragen op te stellen en te 

realiseren. 

Tenslotte

Onze gezamenlijke conclusie is dat we duidelijk zuiniger 

en duurzamer om moeten gaan met deze aarde. Daar-

naast is ook duidelijk dat de situatie in Groningen reden 

geeft om goed na te denken over de toekomstige 

gasvoorziening in Nederland. Ondertussen is een bijkom-

stig onderwerp, wat noopt om goed over na te denken is, 

onze toekomstige en bij voorkeur onafhankelijke energie-

voorziening. Dit bijvoorbeeld in verband met de situatie 

van gaslevering vanuit Rusland; de betrouwbaarheid van 

die levering is gevoelig. Als laatste speelt ook de huidige 

situatie over de gehele wereld een serieuze rol wat 

natuurrampen betreft en het toekomstbeeld van de 

verwachte zeespiegelstijging. Het is aangrijpend hoe 

groot het effect van ons handelen is op de natuur. 

Om nu terug te komen bij de titel; er is nog heel wat werk 

aan de winkel voor de gemeente Ermelo, wil zij met recht 

kunnen stellen duurzaam te zijn!

Gods Woord roept ons op om ons rentmeesterschap 

goed te beoefenen, maar hoe ver zijn we daar vandaan. 

De oproep met zorg bezig te zijn over alle levende 

wezens op aarde, is nog eerder vastgesteld dan de 

Sabbatsrust.  

Gods Woord is heel duidelijk over rentmeesterschap, lees 

b.v. Genesis 2:15, waar Calvijn ook heel duidelijk is in zijn 

verklaring; God heeft de aarde aan de mens toevertrouwd 

onder voorwaarde dat wij tevreden zijn met een zuinig en 

matig gebruik daarvan. En Calvijn kwam hiermee in een tijd 

dat de wereld absoluut nog geen 7 miljard bewoners telde, 

er nog geen gemotoriseerde voertuigen waren en vliegtui-

gen al helemaal ondenkbaar. Deze oproep vanuit Gods 

Woord is alleen maar actueler geworden! Laten we deze 

oproep ter harte nemen en daarom ten aanzien van de 

zorg om aarde, mens en dier niet alleen een hoorder van 

het Woord maar vooral ook een dader van het Woord zijn. 

En bovenal dat wij ook ten aanzien van de zorg om de 

aarde, mens en dier, gedreven zouden worden door een 

innerlijke beweging om te willen voldoen aan het eerste 

gebod; God lief te hebben boven alles en onze naaste als 

onszelf. En dat liefhebben van God, gedreven vanuit de 

innerlijke beleving van wie wij zijn, wie ik ben, en wie Hij 

is. Hij, Die in Zijn zoon, de Heere Jezus Christus, de weg 

heeft geopend waardoor doelmissers (zondaren) nog 

zalig kunnen worden! Sola Gratia! Soli Deo Gloria!

Psalm 92 : 3

Hoe groot zijn, HEER, Uw werken!

Hoe ver gaat Uw beleid!

Gij stelt, met mogendheid,

Elk deel zijn juiste perken.

Een ziel, aan ‘t stof gekluisterd,

Beseft Uw daden niet;

Geen dwaas weet, wat hij ziet;

Zijn oordeel is verduisterd.
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Deel van sociale nieuwbouwkoopwoningen toewijzen 

aan eigen inwoners

De minister van Binnenlandse Zaken heeft een wetswijzi-

ging aangekondigd die het voor gemeenten mogelijk gaat 

maken om in de toekomst een deel van de nieuwbouw-

koopwoningen te gaan toewijzen aan haar eigen inwo-

ners. Er was reeds een regeling voor toewijzing van 

sociale huurwoningen en deze wordt nu uitgebreid voor 

sociale koopwoningen.

Alom is bekend dat er schaarste aan goedkope koopwo-

ningen is, zo ook in Ermelo.

Vooral starters, eenverdieners en speciale doelgroepen 

lopen hierdoor zo’n woning mis. Het ministerie meldt dat 

deze “situatie onwenselijk is”.

De minister geeft aan dat het belangrijk is “dat er ook 

plaats komt en blijft voor de mensen die binding hebben 

met de gemeente. Het is belangrijk dat zij kunnen blijven 

wonen waar zij werken.”

De SGP stelde in december aan het college schriftelijke 

vragen of het met haar van mening is dat ook in Ermelo 

de mogelijkheid van deze wetswijziging moet  worden 

bezien? Dat blijkt het college van plan te zijn. Inmiddels is 

via een gezamenlijk amendement voor de Omgevingsvisie 

dit punt in de raad aangenomen.

Ontstening of verstening in het buitengebied?

Bij het agendapunt herijking structuurvisie functieveran-

deringsbeleid tijdens de raad van 22 december 2021 

diende SGP-raadslid Pieter Stam een motie in om de 

mogelijkheden om beperking van vergunningsvrij bouwen 

bij functieverandering te onderzoeken en zo mogelijk toe 

te passen.

Een voorbeeld: Een initiatiefnemer sloopt 1000m2 aan 

voormalige agrarische opstallen/schuren. Het nieuwe 

terugbouwpercentage is 45%. Dit betekent 450m2 

bebouwing. Indien tweemaal een tweekapper wordt 

gebouwd en de percelen groot genoeg zijn mag iedere 

woning nog eens 150m2 vergunningsvrij bij bouwen. Alles 

bij elkaar opgeteld kom je zo op 1050m2 uit. Dat is nog 

meer dan de gesloopte 1000m2. 

Teveel oppervlakte aan bijgebouwen draagt niet bij aan 

de ontsteningsgedachte (doel van functieverandering) en 

ruimtelijke kwaliteit van het buitengebied.

Met de inwerkingtreding van de Omgevingswet kan de 

Uit de raad
Tekst en foto’s:
Pieter Stam

In de laatste maanden van de huidige raadsperiode zijn er weer veel agendapunten 

gepasseerd. De SGP-fractie mocht zelfs verschillende voorstellen zien worden aangeno-

men. We vragen hier vooral aandacht voor het aangenomen voorstel om op zoek te gaan 

naar nieuw bedrijfsterrein in Ermelo.
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gemeente zelf bepalen hoeveel vierkante meters bijge-

bouwen wordt toegestaan. Daarom werd met deze 

(aangenomen) motie aan het college opgedragen om 

vóór de inwerkingtreding van Omgevingswet naar de 

raad met voorstellen te komen om vergunningvrij 

bouwen te beperken. 

Markt 2.0

Tijdens de raadsvergadering van 22 december 2021 wilde 

de SGP-fractie zich houden aan het afgesloten contact 

van 360 parkeerplaatsen. Weliswaar is dat getekend door 

een eerder college en vorige wethouder, maar er is 

immers maar één portefeuillehouder en dat is de huidige. 

Er werden door verschillende partijen amendementen 

ingediend. De SGP heeft geen daarvan gesteund. De 

discussie ging voornamelijk over het door de raad 

vastgestelde aantal parkeerplaatsen van 338 en de door 

de toenmalige wethouder contractueel vastgelegde 

overeenkomst met de ondernemers met 360 parkeer-

plaatsen.

Als woordvoerders zijn we betrokken geweest bij dit 

ontwerp van het vergroten van het parkeerterrein met 

een stuk groen naast het gemeentehuis. Anders zou er 

een parkeerdek komen en dat wilden we niet.

Een aantrekkelijk centrum is belangrijk voor ons dorp en 

de ondernemers.

Ruimte voor lokale bedrijven in Ermelo

Bij de vaststelling van de Gebiedsagenda (overlegagenda) 

Ermelo, Harderwijk en Zeewolde tijdens de raadsvergade-

ring van 12 januari diende SGP-raadslid Pieter Stam een 

amendement in dat de afzonderlijke gemeenten de 

autonomie behouden om ruimte te houden voor nieuwe 

locaties voor lokale bedrijven.

Een voorbeeld: Of een margarine fabriek in Ermelo, 

Harderwijk of Zeewolde zit zal niet zoveel uitmaken. Voor 

een plaatselijke bouwmaterialenhandel maakt het wel 

verschil. Plaatselijke aannemers zullen op weg naar een 

timmerklus niet eerst naar Zeewolde gaan om materialen 

op te halen. Er dient altijd ruimte te blijven voor lokale 

bedrijven.

Veel lokale ondernemers willen in Ermelo blijven. Zij zijn 

de motoren van de lokale economie. Over het algemeen 

is er doorlopende vraag naar ruimte door lokale bedrijven.

Eerder had de SGP reeds vragen gesteld aan het college 

van Burgemeester en Wethouders over deze urgente 

kwestie.

Het amendement werd samen ingediend met CDA-raads-

lid Willemsen. Ook BBE, ChristenUnie en de VVD dienden 

mede in, waardoor dit werd aangenomen. 

Toch geen grootschalige woningbouw in Ermelo?

Daar leek het in de Gebiedsagenda (samenwerkingsagen-

da) Ermelo, Harderwijk en Zeewolde op.

Wat te denken van de volgende paragraaf:

“Tot het ontwikkelen van nieuwe uitleglocaties wordt 

alleen besloten wanneer dit door alle drie de gemeenten 

wordt ondersteund en past binnen de regionale woonvi-

sie.”

En dan te bedenken dat de raad van Ermelo in mei 2021 

unaniem een motie van de SGP heeft aangenomen om op 

zoek te gaan naar Zoekzones voor grootschalige woning-

bouwlocaties. Wonen is een kerntaak van de gemeente!

Al met al reden voor SGP-raadslid Pieter Stam om een 

amendement bij de Gebiedsagenda in te dienen om deze 

paragraaf aan te passen in: “Naast de regionale Woonvi-

sie blijft er in de afzonderlijke gemeente ruimte voor 

ontwikkeling en uitvoering van lokale woningbouwplan-

nen.” Dit voorstel werd woensdag 12 januari met steun 

van de gehele raad door de gemeente aangenomen.
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Brief aan minister-president Rutte

In navolging van onder andere de gemeente Barneveld 

diende SGP-fractievoorzitter Frans Snoek op 12 januari 

een motie in om het college per omgaande een brief te 

laten sturen naar de minister-president met een dringend 

appèl om op de kortst mogelijke termijn winkelen in de 

niet-essentiële sector mogelijk te maken én te verzoeken 

om met spoed een duurzaam perspectief te bieden voor 

onze samenleving in deze tijd. En hierbij uit te spreken dat 

de gemeente Ermelo bereid is samen te werken aan 

een dergelijk duurzaam toekomstperspectief voor 

ondernemers.

Tijdens de vergadering bleek dat gezien de urgentie het 

college al een brief had verzonden. De motie werd 

aangenomen en was dus al uitgevoerd voordat deze werd 

aangenomen.

‘Lawaaimotie’

De fracties van de SGP, ChristenUnie en Progressief 

Ermelo moesten uit de krant vernemen dat Burgerbelan-

gen Ermelo, het CDA en de VVD een motie hadden 

aangekondigd om per jaar op ’t Weitje vijf evenementen 

van categorie 3 mogelijk te maken. 

Tijdens de behandeling in de raad van 12 januari 2022 werd 

door de niet-geïnformeerde partijen hun verbazing 

hierover uitgesproken. Nog heel recent is het evenemen-

tenbeleid vastgesteld en nu al deze motie, aldus Frans 

Snoek. Gezien het aantal zetels van de indieners werd de 

motie wel aangenomen.

Bijzondere woonwijken 

Een recreatiepark wat omgevormd wordt tot een 

woonwijk zal nooit een ‘gewone’ woonwijk worden, maar 

altijd een bijzondere woonwijk. Daarom verdiend dit ook 

bijzondere aandacht. Woensdag 26 januari werd de 

transformatie van een tweetal recreatieparken aan de 

Kawoepersteeg in de raad besproken. De eigenaar gaf 

aan dat hiermee een goede slag gemaakt wordt voor de 

toekomst. Een kleinschalig woonpark gericht op duur-

zaamheid, natuur en kleinschalige huishoudens. Daarom 

stelde de SGP onder andere vergunningsvrij bouwen aan 

de orde. Pieter Stam rekende voor dat gemiddeld zo’n 

110m2 bijgebouwd mag worden. Willen we dat ook nog 

naast de kleinschalige huisjes die volgens het voorliggen-

de bestemmingsplan maximaal 75m2 groot mogen zijn? 

Bij de inwerkingtreding van de Omgevingswet gaat de 

gemeente straks zelf over het oppervlak van bij te 

bouwen bijgebouwen. Daarom wil de SGP hier dan ook 

verder over nadenken. Een meerderheid van de raad wil 

dit ook. Wordt vervolgt.

Voorstel nieuw bedrijventerrein aangenomen.

Tijdens de vaststelling van de Omgevingsvisie in de 

raadsvergadering van 26 januari 2022 diende Pieter Stam 

namens de SGP en samen met het CDA, BBE en de VVD 

een amendement in om

“op zoek te gaan naar nieuwe werklocaties voor lokale 

bedrijven, waarbij het idee van de locatie langs de A28 

wordt meegenomen.” Het idee van een (energieneutraal) 

bedrijvenpark (met veel groen) langs de A28 komt van de 

Bedrijvenkring Ermelo zelf.

Over het algemeen is er een doorlopende vraag naar 

ruimte voor lokale bedrijven. Zij zijn de motoren van de 

lokale economie en willen graag in Ermelo blijven.

Binnenkort worden de laatste kavels op bedrijventerrein 

Veldzicht uitgegeven.

Voor bedrijventerreinen Kerkdennen is in het verleden 

besloten tot verkleuring naar lichtere bedrijvigheid. Er 

dient dus perspectief geboden te worden voor een nieuw 

bedrijfsterrein. Het voorstel werd aangenomen.
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Kerkdennen

Tegelijkertijd werd door ChristenUnie, Progressief Ermelo, 

BBE en het CDA een amendement ingediend met als 

strekking dat bedrijventerrein Kerkdennen voor 2050 

dient te verdwijnen en hiervoor een lange termijn 

planning samen met de ondernemers te ontwikkelen. 

Onbegrijpelijk voor de SGP omdat een aantal van deze 

initiatiefnemers tegen het voorstel voor nieuw bedrijfster-

rein stemde. Daarmee wordt geen perspectief geboden 

voor de ondernemers. Nog los van de vraag dat uitkoop 

(schatting zo’n 40 miljoen euro) onbetaalbaar is voor de 

gemeente, tenzij er een grote bijdrage van het Rijk 

beschikbaar is, zoals dat bijvoorbeeld een aantal jaren 

geleden in Soest het geval was bij een transformatie van 

een bedrijventerrein naar woonwijk. 

Ook bleek tijdens de discussie dat de initiatiefnemers wel 

over de ondernemers maar niet mét de ondernemers op 

Kerkdennen hadden gesproken. Kortom voor de SGP alle 

reden om hier tegen te stemmen.

Motie Onderzoek instrumenten sociale koopwoningen

Ermelo kent een relatief dure woningmarkt met een 

relatief klein aanbod betaalbare koopwoningen, waar-

door veel jongeren uitwijken naar andere gemeenten die 

aanbod hebben. 

De gemeente geeft via het grondbeleid sturing aan het 

gebruik van de grond. 

In een aantal andere gemeenten worden andere instru-

menten zoals bijvoorbeeld erfpacht toegepast waardoor 

de prijs van een woning verlaagd kan worden.

De SGP is van mening dat er naast andere voorgenomen 

beleidskaders (zoals de Verordening Sociale Woning-

bouw) verder gezocht dient te worden naar andere 

instrumenten om betaalbaar wonen te faciliteren. 

Daarom diende Pieter Stam een motie in (mede ingediend 

werd door de ChristenUnie, PE en BBE). Deze werd met 

alleen de VVD tegen, aangenomen.

Mobiliteitsvisie

In de raadsvergadering van 9 februari is de nieuwe 

Mobiliteitsvisie van de gemeente Ermelo vastgesteld. 

Deze visie bevat de ambities van de gemeente Ermelo op 

het gebied van verkeer en vervoer. Eerder deze raadsperi-

ode hebben inwoners van Ermelo via het Maatschappelijk 

Raadsprogramma Mobiliteit kunnen aangeven wat zij 

belangrijke punten vinden die zeker een plek verdienen in 

Bedrijvenpark langs A28
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de Mobiliteitsvisie. Een onderzoek naar de mogelijke 

ontsluiting van de rotonde bij Groot Horloo is een van die 

aspecten. 

Tijdens de beeldvormende en oordeelsvormende tafel 

spraken alle Ermelose politieke partijen hun waardering 

uit voor de tot stand gekomen Mobiliteitsvisie. Wel 

hadden de meeste fracties nog enkele punten die zij 

hieraan wilden toevoegen. Deze zijn door de partijen 

gezamenlijk – minus de VVD –  in een amendement 

opgenomen, dat vervolgens in de raadsvergadering is 

aangenomen. SGP-fractievertegenwoordiger René Heij 

vroeg bijvoorbeeld met name aandacht voor de komst 

van fiets(suggestie)stroken, het onderhoud en aanpassin-

gen van trottoirs en het haast maken met het onderzoek 

naar de ontsluiting van de rotonde bij Groot Horloo.

Wethouder Vogelsang gaf aan dat het college positief 

staat tegenover het amendement, maar dat in een later 

stadium nog wel moet blijken welke plannen het eerst 

moeten worden uitgevoerd. Een en ander hangt dan ook 

af van de beschikbare financiële middelen en personele 

capaciteit van de gemeente. Als de uitvoeringsnota ter 

sprake komt waarin de ambities uit de Mobiliteitsvisie 

concreet worden gemaakt, zal daarover nader worden 

doorgesproken. Maar dat is pas in de nieuwe raadsperio-

de.

Motie Inzet op verdienmodel woningen op De Klokbeker 

en Augustinusschool

In de afgelopen jaren is er niet gespaard voor onderwijs-

huisvesting. Er is dus geen financiering voor nieuwbouw 

van scholen.

Naar aanleiding van recente berichten over nieuwbouw-

plannen van de Klokbeker en de Augustinusschool diende 

Pieter Stam namens de SGP tijdens de raadsvergadering 

van 9 februari een motie in om als raad onze kaderstellen-

de rol te nemen om in te zetten op een verdienmodel 

woningen op de scholen. Hierbij zijn verschillende 

voordelen te noemen:

•  Een combinatie van scholen en woningen leidt tot 

efficiënt ruimtegebruik.

•  De opbrengst van de woningen zal leiden tot een lagere 

investering en minder hoge kapitaallasten. 

•  In Ermelo is blijvend behoefte aan woningen voor 

verschillende doelgroepen.

•  Ook zorgt de aanwezigheid van bewoners voor 

verhoogde sociale controle.

De fractie heeft uiteraard eerst contact gehad met beide 

scholen. Aangeven werd dat men hier voor open staat, 

maar dat er natuurlijk ook aandachtspunten zijn. Het gaat 

dan bijvoorbeeld om geluid. Deze gebouwen moeten 

logischerwijs voldoen aan het Bouwbesluit qua geluidsei-

sen.

Beide scholen geven aan haast te hebben met de nieuw-

bouw. En dat begrijpen we. Deze motie is niet bedoeld 

om te vertragen. Wel om een goed besluit te nemen.

Het totale gebied (beide scholen, parkeerterreinen en 

Calluna) moet voor de aanpak van woningbouw integraal 

bekeken worden. Hierbij kan gefaseerd worden. Wat de 

SGP betreft is en blijft de nieuwbouw van beide scholen 

prioriteit 1. 

Wij zijn van mening dat een combinatie van scholen en 

appartementen met een groene uitstraling een mooie 

kans is met verschillende voordelen.

Deze motie, die mede werd ingediend door ChristenUnie, 

PE, BBE en CDA werd unaniem aangenomen. 

4 Vier woningen Eendenparkweg 42 Tonsel

Reeds in juli 2020 stelde de SGP vragen over de procedure 

van vier woningen aan de Eendenparkweg 42. 
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In 2017 is het bestemmingsplan Tonselseveld 2014 voor 

een bedrijventerrein door de Raad van State vernietigd. 

De vier woningen mochten volgens het bestemmingsplan 

wel worden gebouwd maar de bouw werd belemmerd 

door een voorwaardelijke verplichting van een ontslui-

tingsweg (die naar het bedrijventerrein zou gaan). 

Middels een Beheersverordening kan de realisatie wel 

doorgang vinden. De SGP kan zich hier goed in vinden. Op 

deze manier kunnen de vier woningen eindelijk worden 

gebouwd.

Stedenbouwkundige visie Speuld (?)

Op dit moment (15 februari) wordt er door de SGP 

nagedacht over een voorstel om een stedenbouwkundige 

visie voor Speuld op te laten stellen. Dit naar aanleiding 

van een aantal mogelijke woningbouwinitiatieven. Voor 

buurtschap Horst wordt namelijk ook gewerkt aan een 

stedenbouwkundige uitwerking. We hopen hier nog op 

terug te komen.

Luchtfoto omgeving De Klokbeker en Augustinusschool
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Terugblik raadsperiode
2018-2022 

Verkiezingen

Op 16 maart behaalde de SGP 1604 stemmen. Een 

absoluut record en 208 stemmen winst ten opzichte van 

de verkiezingen van 2014. Een derde (rest)zetel werd op 

zo’n 20 stemmen na gemist.

Op 29 maart werd de nieuwe gemeenteraad geïnstal-

leerd. Namens de SGP legden beiden gekozen raadsleden 

Leo van der velden en Pieter Stam de eed af.

Coalitieonderhandelingen

Tijdens het lijsttrekkersdebat voorafgaand aan de 

verkiezingen werd duidelijk dat zowel Progressief Ermelo, 

Burgerbelangen Ermelo en de VVD niet met het CDA in 

een coalitie wilden stappen. Ook lijsttrekker Van der 

Velden sprak geen voorkeur uit voor het CDA. De Chris-

Tekst en foto’s 
Pieter Stam

tenUnie sprak zich als enige partij wel uit voor coalitievor-

ming met het CDA. 

De SGP werd door Progressief Ermelo, Burgerbelangen 

Ermelo en de VVD uitgenodigd om de mogelijkheden tot 

coalitievorming te verkennen. Er bleek vertrouwen tussen 

de partijen. Van der Velden en Stam namen deel aan de 

coalitiebesprekingen. Op 12 april werd het coalitieakkoord 

op hoofdlijnen onder de titel “Dichterbij” tijdens een 

persmoment gepresenteerd. Afgesproken werd onder 

andere dat er geen koopzondagen zouden komen. 

De nieuwe wethouders werden op 19 april geïnstalleerd. 

Van der Velden kreeg de portefeuille Economie, duur-

zaamheid en openbare werken. Daarmee trad na 46 jaar 

weer een SGP’er toe tot het College van Burgemeester en 

Wethouders in Ermelo. 

Aan het eind van deze raadsperiode is het goed om terug te blikken op de afgelopen 

jaren. Wat is gelukt en wat is niet gelukt?

Beëdiging Raadsleden 2018 Beëdiging college 2018
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Snoek weer raadslid

Door de verkiezing van Van der Velden tot wethouder 

ontstond een vacature in de fractie. Nummer drie van de 

kandidatenlijst F.N. Snoek nam de opengevallen raadsze-

tel in en werd tevens de nieuwe fractievoorzitter. Na nog 

geen maand afwezigheid keerde hij op 19 april weer terug 

in de gemeenteraad.

Fractievertegenwoordigers

Tijdens de volgende raadsvergadering werden door 

burgemeester Baars de fractievertegenwoordigers 

geïnstalleerd. 

Voor de SGP was dat opnieuw Bert van der Garde 

(commissie Samenleving en Maatschappij) en daarnaast 

voor de eerste keer René Heij (commissie Bestuur en 

Middelen). Na de verandering van de vergaderstructuur, 

waarin de commissievergaderingen werden vervangen 

door beeldvormende- en oordeelsvormende tafels, 

voerden de fractievertegenwoordigers - maar ook de 

raadsleden - soms tijdens een Politieke Avond ook het 

woord op een onderwerp buiten hun ‘eigen’ terrein. Het 

gebeurde soms namelijk dat tijdens drie (parallelle) 

sessies in een keer drie onderwerpen vanuit ruimtelijke 

ordening werden behandeld, of juist drie financieel-be-

stuurlijke thema’s. 

Het hijsen van de regenboogvlag hebben we niet kunnen 

tegen houden. Daar was ook geen coalitie-afspraak over 

gemaakt. Ook in Ermelo gaat de secularisatie verder.

Het aftreden van burgemeester Baars en het daaropvol-

gende onderzoek is ervaren als een niet makkelijke 

periode. Voor de fractievoorzitters was het een tropen-

jaar met uiteindelijk een welhaast onmogelijke beslissing. 

Tegelijkertijd liep al het gewone raadswerk wel gewoon 

door. De gemeente moet immers bestuurd worden. De 

samenwerking met andere raadsleden en fracties is goed 

te noemen.

De helft van deze raadsperiode staat ook in het teken van 

corona. Al bijna twee jaar wordt er vrijwel uitsluitend 

digitaal vergaderd. De oude raadszaal is inmiddels 

gesloopt en de nieuwe raadszaal moet nog worden 

gebouwd. De enkele fysieke raadsvergaderingen die er 

zijn geweest vonden plaats in de Dialoog.

Regelmatig worden we op locatie uitgenodigd bij 

inwoners of organisaties. Ook ontvangen we met enige 

regelmaat organisaties of personen tijdens de fractiever-

gaderingen.

Als wethouder, raadsleden en fractievertegenwoordigers 

hebben we in de afgelopen vier jaar zo goed mogelijk 

geprobeerd ons werk in de gemeente Ermelo te doen. 

Wetend dat we het nooit iedereen naar de zin kunnen 

maken.

Tegelijkertijd in het besef dat we in al ons werk afhankelijk 

zijn van de Heere en aan Hem persoonlijk en ambtelijk 

verantwoording zullen moeten afleggen.

“De overheid is Gods

dienares, u ten goede.”

Onderstaand een overzicht van onderwerpen, voorstel-

len, moties, amendementen waarbij de fractie en/of 

wethouder betrokken zijn geweest (vervolg op pagina 

26).
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We mogen met dankbaarheid terugzien op de vele 

SGP-voorstellen die aangenomen mochten worden. Met 

dank aan de collega’s in de raad.

Ook zijn er verschillende amendementen en moties op 

initiatief van andere fracties geweest en waar de SGP 

mede-indiener van was. Bijvoorbeeld:

•  Motie De Bijbeltekst: “De overheid is Gods dienares, u 

ten goede” en de tekst van artikel 1 van de Grondwet 

komen bij de ingang van de nieuwe raadszaal.

• Motie Kaderstelling revitalisering De Enk

• Motie CPO In Vogelvlucht

•  Motie zorgvuldige voorbereiding besluitvorming fa. 

Tomassen

• Motie goedkope woningen Veldwijk

• Motie verbod ballonoplatingen

• Motie tijdelijke huisvesting voor jongeren

•  Motie beschikbaar houden van 10 jaar sociale, middel 

dure huurwoningen en sociale koopwoningen

• Motie diversen Kadernota 2020

• Motie onderzoek langlopende dossiers

• Motie clusterlocaties functieveranderingsbeleid

• Motie Hoge Nood in Ermelo (toiletten)

• Amendement Mobiliteitsvisie aanvullingen

• Amendement Veldwijk fiets

•  Amendement behoud parkachtig karakter landgoed 

Veldwijk

•  Amendement Recreatieclusterhorst commitmentnorm 

van 90% als streefwaarde

•  Amendement Bestemmingsplan Oranjepark wijzigen 

middel dure koop in middel dure huur

•  Amendement Inspraakrecht Ruimtelijke Ordening

• Amendement Gebiedsagenda Duurzaamheid

•  Amendement Integraal karakter Omgevingsvisie 

(waaronder opgenomen toewijzingsregels voor sociale 

koopwoningen voor eigen inwoners)

Verder zijn er ook andere zaken die door inspanning van 

Raadsperiode 2018-2022
Motie/amendement status
Amendement Verordening Sociale Woningbouw (>2 woningen) verworpen
Amendement Financiering opgave Integraal Huisvestingsplan Onderwijs 2020-2030 verworpen
Amendement Heroverweging 2020 (gezamelijke raad) aangenomen
Motie Schaapsdijk onderzoek auto te gast aangenomen
Motie Dekkingsplan Sport aangenomen
Amendement Voorzieningen hondeneigenaren aangenomen
Motie Zoekzones grootschalige woningbouw aangenomen
Motie Beleid transformatie van kleinschalige solitaire recreatieparken aangenomen
Motie geen raadsenquete aangenomen
Motie Tijdsduur informeren Raad aangenomen
Motie Afronden langlopende dossiers ingetrokken
Amendement toepassen 10% afwijkingsbevoegdheid van het vigerende bestemmingsplan Horsterweg 64 aangenomen
Amendement De Beek 77 aangenomen
Amendement toeristenbelasting aangenomen
Amendement woningsplitsing bij functieverandering aangenomen
Motie beperken vergunningsvrij bouwen bij functieverandering aangenomen
Amendement Woningbouw bij Gebiedsagenda EHZ aangenomen
Amendement Ruimte voor lokale werklocaties bij Gebiedsagenda EHZ aangenomen
Motie Meer mogelijk maken voor ondernemers aangenomen
Amendement Ruimte voor nieuwe werklocaties aangenomen
Motie Onderzoek instrumenten voor sociale koopwoningen aangenomen
Motie Inzet op verdienmodel woningen op de Klokbeker en Augustinusschool aangenomen
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de SGP in beweging zijn gekomen. Te denken valt dan 

aan:

•  Een tweede bedrijfswoning aan de Telgterweg voor een 

jong boerengezin.

•  De kerntakendiscussie (helaas is hier weinig tot niets 

uitgekomen)

• Bijgebouw aan de Garderenseweg Speuld

•  Vier woningen aan de Eendenparkweg 42 Tonsel

•  Binnenkort komt het college (mede op verzoek van PE) 

met een notitie over een langere instandhoudingster-

mijn voor sociale huurwoningen

In het college is wethouder Van der Velden voortvarend 

aan het werk gegaan en heeft hij ook verschillende zaken 

mogen bereiken:

•  Er is geen enkele uitzondering gemaakt voor winkelo-

penstelling op zondag

•  Het contact met de ondernemers is geïntensiveerd, 

inmiddels behoren we tot de top 10 van Gelderland

• Kerkdennen is gerevitaliseerd (infrastructuur)

•  Het onderhoudsniveau van de leefomgeving heeft weer 

de aandacht die het verdiend

•  De kom van Speuld is volledig vernieuwd (infrastruc-

tuur)

•  Op het gebied van duurzaamheid is een goede slag 

gemaakt

•  Jhr. Dr. C.J. Sandbergweg is volledig voorzien van 

fietsstroken

•  Niet levensvatbare vakantieparken worden inmiddels 

omgevormd naar woonparken

•  Er is gestart met de vervanging van 18 kilometer 

fietspaden

•  De nieuwe invulling van de Haspelstrook is door het 

college middels een principeakkoord

• De gronden ronden het gemeentehuis zijn aangekocht

•  Herontwikkeling in en rond het gemeentehuis krijgt 

vorm, dit geldt ook voor de Enk

•  Leegstand in het centrum is minimaal

•  Tijdelijke huisvestingsprojecten zijn in uitvoering

•  Vervoersmiddelen en machines van de buitendienst zijn 

vernieuwd en verduurzaamd

•  Afvalinzameling verloopt naar tevredenheid en binnen 

de VANG doelstellingen 

•  Routenetwerken worden volop uitgerold, toeristische 

welkomstborden worden vervangen

•  Op een innovatieve wijze invulling gegeven aan 50 jaar 

Ermelo

•  De start van de realisatie van het Groene Kruispunt is 

gepland, het bestemmingsplan Horst een feit

•  Tegen nagenoeg geen enkel bestemmingsplan is 

beroep ingesteld bij de RvS

•  Bij het nieuwe Sportcentrum Ermelo kan bijna de schep 

in de grond

•  4.5 miljoen subsidie voor de bewoners van de Wijk van 

de Toekomst

•  Renovatie en nieuwbouw de Hooge Riet is van start 

gegaan

•  EHZ gebiedsagenda is een feit

•  De beschoeiing van de vijvers in de Maat zijn vervangen

•  De Westerkerk krijgt een wijkfunctie incl. accommoda-

tie

•  De langlopende dossiers zijn in beeld en worden 

ordentelijk afgehandeld of zijn reeds afgehandeld

• De komende jaren een sluitende begroting

•  De Groene Pauw Award is aan diverse personen, 

organisaties en bedrijven uitgereikt

• Ondernemerslunches waren een doorslaand succes

Zo kunnen we nog even doorgaan, teveel om op te 

noemen.
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Miniaturen (6)
Willem Bilderdijk

Maarten van Leeuwen

Bilderdijk wordt wel als de geestelijke 

vader van het Nederlandse Réveil 

gezien. Het Réveil was een internationa-

le opleving (opwekking) van het 

gereformeerde denken en handelen in 

een deel van het negentiende-eeuwse 

Europa. Bekende Nederlandse vertegen-

woordigers waren leerlingen van 

Bilderdijk zoals Isaac da Costa en Groen 

van Prinsterer. Bilderdijk heeft grote 

invloed gehad op hun publicaties en 

activiteiten. De politieke kerngedachte 

van Bilderdijk was: 

‘het drievoudig snoer van Kerk, Vader-

land en Vorstenhuis in de vreze Gods 

verbonden’. 

Hiermee is een link te leggen met het 

gedachtegoed van de SGP.

Het Réveil is van grote betekenis 

geweest voor het geestelijk- en staat-

kundig leven in die tijd. De overheersing van het Liberalis-

me werd gebroken! Vanuit het Réveil zijn aan het einde 

van de 19e eeuw de antirevolutionaire en christelijk-histo-

rische partijen ontstaan. De SGP is daar een ‘nazaat’ van. 

Het is dan ook niet verwonderlijk dat onze huidige, 

landelijke partijleider, Kees van der Staaij tijdens zijn 

rechtenstudie een afstudeerscriptie over Bilderdijk 

Inleiding

In deze aflevering van miniaturen aandacht voor een niet 

zo voor de hand liggend persoon uit de vaderlandse 

geschiedenis, Willem Bilderdijk. De keuze hiervoor is dat 

we D.V. een volgende keer aandacht willen geven aan de 

veel bekendere Guillaume Groen van Prinsteren die een 

leerling was van Bilderdijk. En zonder Bilderdijk zouden 

we Groen veel minder kunnen verstaan. 

Portret van Willem Bilderdijk, Charles Howard Hodges, Rijksmuseum Amsterdam
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schreef. Zonder Bilderdijk zou de SGP van vandaag er 

beslist anders uitzien.

Leven en werk 

Bilderdijk werd op 7 september 1756 in Amsterdam 

geboren. Hij was de oudste zoon van Izaäk Bilderdijk en 

Sibilla Duyzenddaalders. Zijn moeder was afkomstig uit de 

gegoede burgerstand. Vader was van wat eenvoudiger 

afkomst. 

Vader Izaac oefende aanvankelijk het beroep van arts uit, 

maar omdat hij Oranjegezind was, verloor hij in het nogal 

patriottische Amsterdam veel patiënten. Daarom werd hij 

later ontvanger der accijnzen. Er was in die tijd sprake van 

politieke spanningen tussen aanhangers van stadhouder 

Willem V (Oranjegezinden) en patriotten, kritische 

burgers die de stadhouder beschuldigden van het verval 

van de Republiek en meer politieke inspraak eisten.

Als jongen was Willem erg leergierig, hij leerde onwaar-

schijnlijk vroeg (op tweejarige leeftijd!) lezen en schrijven. 

Hij kon spoedig in de Bijbel lezen en leerde de Heidelberg-

se Catechismus van buiten! Verder beheerste hij al jong 

het Frans en Latijn. 

Willem liep op vijfjarige leeftijd bij het spelen een voeteu-

vel op, dat verkeerd werd verzorgd. Als gevolg daarvan 

moest hij binnen blijven en kon hij nauwelijks meer met 

leeftijdgenoten omgaan. Hij werd eenzelvig en mensen-

schuw. 

In 1776 werd hij boekhouder in het kantoor van zijn vader. 

Vanaf 1780 studeerde hij rechten (maar ook taal- en 

letterkunde, natuur- en sterrenkunde en medicijnen) te 

Leiden en promoveerde in 1782. Vervolgens werd hij 

advocaat in Den Haag. Daar verdedigde hij onder andere 

de bekende Rotterdamse stadskeurmeesteres van 

mosselen, Katharina Mulder, (‘Kaat Mossel’) vrij, die om 

haar orangistische gevoelens gevangen zat. 

Hij trouwde in 1785 met Catharina Rebecca Woesthoven. 

Hoewel zij uit goedburgerlijke kringen kwam, had ze toch 

weinig opleiding en ontwikkeling ontvangen. Het werd 

een erg ongelukkig huwelijk. 

Net als zijn vader, was Willem Oranjegezind. In 1795 

verliet Willem het vaderland omdat hij de eed van trouw 

aan de nieuwe patriottische regering weigerde. Zijn 

vrouw wilde hem hierin niet volgen, wat door hem als een 

scheiding werd opgevat. Hij sprak over een kwaadwillige 

verlating door zijn vrouw.  Via Hamburg kwam Bilderdijk 

in Engeland terecht waar hij verliefd werd op zijn leerlinge 

Katharina Wilhelmina Schweickhardt. Zij was 19 en hij 40. 

Toch ging Willem met haar samenleven - en kregen zij 

kinderen - ondanks dat hij officieel niet gescheiden was. 

Beslist een verkeerde stap in Willems leven! Pas in 1802, 

toen de echtscheiding met Catharina Rebecca uitgespro-

ken was, kwam Bilderdijk openlijk met Katharina voor de 

dag. Over een wettig huwelijk zijn de bronnen het 

oneens. Van de drie kinderen die zij samen kregen, was er 

één inmiddels overleden. Na de val van de Bataafse 

Republiek en de aanstelling van Lodewijk Napoleon in 

1806 keerden zij terug naar Nederland en vestigden zich 

Gevelsteen afkomstig van het pand Garenmarkt 6 in Leiden, 
waar de familie Bilderdijk enige tijd woonde. Het pand is 
inmiddels gesloopt en de gevelsteen bevindt zich nu in de 
bibliotheek aan de Nieuwstraat. Op de steen staat vermeld: 
‘Bilderdijk 1756-183’ (Foto Wikipedia).
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in Leiden, maar verhuizen regelmatig, ook naar Den Haag 

en Katwijk.

In datzelfde jaar werd het Koninkrijk Holland geprocla-

meerd. Staatshoofd werd een broer van keizer Napoleon, 

Lodewijk Napoleon. Bilderdijk maakte kennis met hem en 

kreeg het verzoek hem les te geven in de Nederlandse 

taal.

Na de Leidse buskruitramp in 1807, waarbij hun huis 

onbewoonbaar werd, trok het gezin naar Den Haag en 

vervolgens naar Amsterdam. Verhuist dan weer naar 

Leiden;

Het huis van Bilderdijk aan de Grote Markt in Haarlem, dat later tot café-restaurant Brinkmann behoorde (foto uit 1964 
Wikipedia).
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In 1810 maakte Napoleon een einde aan het Koninkrijk 

Holland en riep zijn broer terug. Toen brak voor Bilderdijk 

en zijn vrouw een financieel moeilijke periode aan. Dit 

duurde tot in 1813 toen de zoon van stadhouder Willem V 

terugkeerde als Koning Willem I en Bilderdijk van een 

jaargeld voorzag. Ook gaf Bilderdijk aan diverse studen-

ten privaatles waaronder Isaac da Costa die onder invloed 

van Bilderdijk in 1823 het bekende ‘De Bezwaren tegen 

den Geest der Eeuw’ publiceerde.

Bilderdijk bestreed vurig de tijdgeest die, het onder 

invloed van de Franse revolutie, verwachtte van de 

rechten van de mens en de burger. Was hij enerzijds 

gereformeerd, anderzijds koesterde hij ideeën die voor 

calvinisten niet als rechtzinnig gelden, te denken is aan 

zijn belangstelling voor de 

theosofie, de Rozenkruisers en de 

geestenwereld. Een trouw 

kerkganger was hij niet. En ook de 

situatie rond zijn huwelijk(en) 

getuigt niet van een Godvruchtig 

leven. 

Einde

In de winter van 1826 op 1827 

ontsnapte het gezin nauwelijks 

aan de dood ten gevolge van 

kolendampvergiftiging in het huis 

in Leiden. Aanleiding om naar 

Haarlem te verhuizen. Hier 

overleed zijn vrouw in 1830. 

In de loop van december 1831 

werd Bilderdijk door hevige koorts aangetast. Dit leidde 

tot zijn dood. Vlak voor zijn sterven vond er nog een 

ontmoeting met Kohlbrugge plaats. 

Hij overlijdt op 18 december 1831 op 75-jarige leeftijd en 

wordt begraven in de Grote Kerk van Haarlem.
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